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MER RULLEBANE: Ordfører Hans-Jacob Bønå vil utvide rullebanen ved Vadsø lufthavn for å kunne ta ned mindre jetfly. FOTO: HENRIETTE BAUMANN

Ordfører Hans-Jacob 
Bønå vil gjerne ha 
direktefly fra Vadsø  
til Oslo, og tror hele 
Varangerhalvøya vil 
vinne på det. 

Henriette Baumann Sand
hbs@finnmarken.no

 
vadsø: – Jeg tenker at det er 
utrolig viktig at vi kommer på 
og får Avinor til å tenke langsik-
tig på nordsiden av Varanger, og 
at vi legger til rette slik at vi kan 
få et godt og framtidig flytilbud 
også i vårt nærområde. Vi har 
ikke råd til å si nei takk. Vi må få 
brettet opp ermene og jobbe 

raskt, sier Ordfører Hans-Jacob 
Bønå (H).

Vil ha lengre rullebane
Tirsdag ble det kjent at FlyVi-
king planlegger kjøp av inntil 10 
jetfly som kan lande på kortere 
rullebaner enn dagens fly. Ru-
ter fra Vadsø, Andenes, Lakselv 
og Kirkenes til Oslo er ruter 
som FlyViking kan tenke seg. 

– Det er veldig prisverdig fra 
FlyViking. Å peke på nettopp 
dette her, har enormt mye å si 
på vår framtidig vekst og utvik-
ling. Det er virkelig framtidsret-
tet, legger Bønå til. 

Vadsø har imidlertid en rulle-
bane som er for kort. Den er 870 
meter og det trengs en rulleba-
ne på 1550 meter. 

– Det må vi bare bygge. Vi må 

rett og slett forlenge den banen 
vi har, sier Bønå og legger til: 

 – Vi må henge med i utviklin-
gen og ha levelige flypriser i 
framtiden. Dette er absolutt 
måten å få det til på, sier Bønå.

– Stort nok grunnlag
Tidligere har kulturminner i Kiby 
vært et argument mot utvidelse 
av rullebanen. Ordfører tror ikke 
dette lenger er et problem.

– Jeg tror det er mulig å utvi-
de. Arkeologer har vært der og 
kartlagt og sikret det som skal 
sikres. Det bør ikke være et hin-
der, sier Bønå.

– Vi må ha kommet lenger enn 
å verne Kibymyra for framtidig 
trafikkmaskin, påpeker Bønå. 

Ordføreren mener at passa-
sjergrunnlaget er like stort på 

denne siden som i Kirkenes. Og 
i stedet for å fly videre til Trom-
sø og Alta kan man få mulighet 
til å reise direkte til Oslo. Ordfø-
reren vil ikke legge seg opp i om 
Avinor velger å ha en felles luft-
havn for Vardø og Vadsø.

– Det vil nok klart bli et tema 
rundt det. Når det er sagt har 
også vardøværingene noe å tje-
ne på at det er en større rulleba-
ne i Vadsø kontra at de må dra til 
Kirkenes eller fly propellfly til 
Alta eller Tromsø. Her er det en 
vinn-vinn situasjon for alle på 
Varangerhalvøya, mener Bønå. 

Vil gi Vardø fordeler
Han tror at en lengre rullebane i 
Vadsø vil gi Vardø store fordele-
re. 

– Du kan tenke deg for en fan-

tastisk mulighet Vardø har å vise 
fram Hamningberg, heksemo-
numentet og festninga. De har 
en fantastisk mulighet å få turis-
tene rett fra Oslo til Vadsø og ha 
en buss klar til å kjøre til Vardø. 
Det er en fantastisk mulighet enn 
å busse rundt fjorden, sier Bønå. 

Han tror Widerøe har godt av 
konkurranse.

– Det gjør flyselskapene billi-
gere, mer lønnsom og bedre 
serviceinnstilt. De må strekke 
seg litt ekstra for å få tak i kun-
dene, det er veldig sunt og det 
er veldig bra, sier Bønå. 

Selv jublet ordføreren da han 
så nyheten om FlyViking. 

– Ja, jeg ble så glad. Det var en 
fantastisk nyhet for Vadsø, sier 
Bønå.

– Håper vi kan få det til. 

�� Jubler for forslag fra FlyViking: 

– Har enormt å si for 
vår framtidige vekst

TANA: Innsamlingsaksjonen til 
Belinda Bithi har tatt av. Fredag var 
det kommet inn 59.100 kroner til 
sydentur, 11. 000 kroner av dem er 
øremerket ledsager. 

– Jeg hadde aldri gjettet dette 
her, sier en svært overrasket Bithi 
til Finnmarken. 

I over to måneder har den 
MS-syke tanaværingen ventet på et 
nytt kjøkken. Hjemme hos henne 
står det et halvferdig kjøkken, med 
kopper og kjøkkenutstyr stablet på 

benker og på vasken. Dette har 
gått utover formen til Bithi, som 
sitter i rullestol. Kirsti Breivoll 
startet innsamlingsaksjon og etter 
det har pengene bare kommet inn 
på konto. 

– Jeg trenger ikke penger. Så 
lenge jeg har folk bak meg og som 
ser at dette er en uholdbar situasjon, 
så er jeg like glad for det, sier Bithi.

Hun har fått pengestøtte fra folk 
i ulike aldersgrupper, både kjente 
og ukjente. Og det er ikke snakk 

om små beløp, flere gir både en og 
to tusenlapper.

– Det var en som skreiv at: jeg 
kjenner ikke deg, men du trenger 
de her pengene mer enn meg, sier 
en rørt 45-åring.

Saken har bidratt til voldsomt 
engasjement i kommunen og Bithi 
kan ikke ta seg en rask tur i 
butikken uten å bli stoppet. 

– Jeg har ikke møtt noen som har 
vært negativ, til og med på 
bilverkstedet blir jeg stoppet, sier 

Bithi. Budskapet er at alle mener at 
hun bør stå på i den situasjonen hun 
er i, og at hun fortjener en sydentur.

– I år hadde jeg bestemt meg for 
at jeg ikke hadde råd. Men det 
betyr veldig helsemessig for meg. 
Jeg blir mykere og har mindre 
vondt i muskler og ledd. Nå betyr 
det også mye psykisk og fysisk, 
forteller Bithi. Hun håper at hun 
kan reise i løpet av kort tid til 
varmere strøk og få en pause fra 
kjøkkenkaoset hjemme.  

Samlet inn 59.000 kroner til sydentur

ovERRAskEt: Belinda Bithi.


